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Protokół Nr XVIII/2016 

z XVIII Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się 

w dniu 28 stycznia 2016 r. w siedzibie Urzędu Miejskiego w Strykowie  

W posiedzeniu uczestniczyli: 

radni Rady Miejskiej w Strykowie wg listy obecności, 

przewodniczący Zarządów osiedli m. Stryków wg listy obecności, 

sołtysi wg listy obecności, 

osoby zaproszone wg listy obecności. 

 

 Ad pkt. 1 Otwarcie obrad XVIII  Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie Paweł Kasica o godz. 10.00 otworzył 

XVII sesję  i po powitaniu wszystkich obecnych na sali stwierdził, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 

rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad pkt. 2 Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z 

wiceprzewodniczących Rady Miejskiej  w Strykowie. 

 

Przewodniczący RM powierzył obowiązki sekretarza obrad Wiceprzewodniczącemu RM w 

Strykowie  Grzegorzowi Kozłowskiemu. 

 

Ad pkt. 3  Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących 

Rady Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Zatwierdzenie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła 

się w dniu 18 grudnia  2015 r. 

6. Zatwierdzenie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła 

się w dniu 29 grudnia  2015 r. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami. 

8. Sprawozdanie Przewodniczącego rady i Przewodniczących stałych komisji rady z 

działalności w okresie między sesjami. 

9. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Stryków na 2016 rok, 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stryków na 

lata 2016-2023, 

c) zmieniającej uchwałę Nr XVII/128/2015 Rady Miejskiej w Strykowie z 

dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2016, 

d) w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Stryków, 

e) w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Gminy 

Stryków. 
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10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i sprawy różne. 

12. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji RM w Strykowie na I półrocze 2016 r. 

13. Przyjęcie planu pracy RM w Strykowie na 2016 rok. 

14. Przyjęcie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa złożył wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad XVIII sesji projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego międzygminnej komunikacji autobusowej linii nr 2 

Aleksandrów Łódzki - Miasto Zgierz - Gmina Zgierz – Stryków. 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa złożyła wniosek o zdjęcie z 

porządku obrad XVIII sesji projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji 

celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Gminy Stryków 

z uwagi na konieczność uzyskania opinii Urzędu Ochrony Konsumentów. 

Przewodniczący rady prowadzący obrady XVIII sesji poddał pod głosowanie w/w wnioski: 

Głosowanie: 15 głosów za bez głosów przeciwnych i  głosów  wstrzymujących się 

Przewodniczący rady poinformował, że w wyniku głosowania z porządku obrad zdjęty 

został projekt uchwały w pkt. 9 w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji celowej na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, znajdujących się na terenie Gminy Stryków a 

wprowadzony do porządku obrad w to miejsce projekt uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia międzygminnego dotyczącego międzygminnej komunikacji autobusowej 

linii nr 2 Aleksandrów Łódzki - Miasto Zgierz - Gmina Zgierz – Stryków. 

Porządek obrad po zmianie : 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących 

Rady Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Zatwierdzenie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła 

się w dniu 18 grudnia  2015 r. 

6. Zatwierdzenie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła 

się w dniu 29 grudnia  2015 r. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami. 

8. Sprawozdanie Przewodniczącego rady i Przewodniczących stałych komisji rady z 

działalności w okresie między sesjami. 

9. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Stryków na 2016 rok, 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stryków na 

lata 2016-2023, 

c) zmieniającej uchwałę Nr XVII/128/2015 Rady Miejskiej w Strykowie z 

dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2016, 

d) w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Stryków, 

e) w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

międzygminnej komunikacji autobusowej linii nr 2 Aleksandrów Łódzki - 

Miasto Zgierz - Gmina Zgierz – Stryków. 
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10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i sprawy różne. 

12. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji RM w Strykowie na I półrocze 2016 r. 

13. Przyjęcie planu pracy RM w Strykowie na 2016 rok. 

14. Przyjęcie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków. 

15. Zamknięcie obrad. 

Głosowanie nad przyjęciem porządku  obrad ze zmianami : 15 głosów za bez głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się 

 

Ad pkt. 4 Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Do pracy w  Komisji Uchwał i Wniosków zgodę wyrazili następujący radni: 

1) Dariusz Dziewulski  

2) Krzysztof Bandurowicz, 

3) Marek Gierat. 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków w  w/w składzie:  

13 głosów za bez głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się. 

Dwie osoby ze składu rady nie brały udziału w głosowaniu. 

 

Ad pkt. 5 Zatwierdzenie protokołu z XVI sesji Rady Miejskiej w Strykowie, 

która odbyła się w dniu  18 grudnia  2015 r. 

 

Przewodniczący rady poinformował, że wpisów do protokołu nie złożono, zapytał czy są 

uwagi do treści protokołu? 

Uwag  do protokołu z XVI  sesji podczas obrad XVIII sesji nie zgłoszono. 

Głosowanie nad zatwierdzeniem protokołu z XVI  sesji Rady Miejskiej w Strykowie: 

13 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

2 głosy  wstrzymujące  się  

 

Ad pkt. 6 Zatwierdzenie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej w Strykowie, 

która odbyła się w dniu  29 grudnia  2015 r. 

 

Przewodniczący rady poinformował, że wpisów do protokołu nie złożono, zapytał czy są 

uwagi do treści protokołu? 

Uwag  do protokołu z XVII  sesji podczas obrad XVIII sesji nie zgłoszono. 

Głosowanie nad zatwierdzeniem protokołu z XVII  sesji Rady Miejskiej w Strykowie: 

13 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

2 głosy  wstrzymujące  się  

 

Ad. pkt. 7 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami. 

 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa składając sprawozdanie z działalności 

odczytał odpowiedź Starostwa Powiatowego w Zgierzu na wniosek rady w sprawie założenia 

spowalniaczy tzw. poduszek berlińskich  na ul. Targowej w Strykowie. Ze strony Starostwa 

zostanie wprowadzona do dnia 25 lutego b.r. nowa organizacja ruchu dla tego odcinka ulicy 
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Targowej tj. obniżenie prędkości dla poruszających się samochodów po tej drodze do 30 

km/h. W momencie kiedy przekażemy środki finansowe Starostwo wykona montaż  poduszek  

Były podobne składane wnioski odnośnie innych miejsc na drogach gdzie potrzebne byłyby 

spowalniacze. Będziemy analizować te potrzeby i instalować  spowalniacze w miejscach, 

gdzie będą służyły poprawie bezpieczeństwa. 

W ubiegłym roku przekazaliśmy 30 tys. zł na pomoc dla szpitala dziecięcego  na ul. Spornej 

w Łodzi. Pierwszy etap został już zrealizowany, w ramach którego  został zakupiony 

specjalistyczny sprzęt dla dzieci z chorobami nowotworowymi. Drugi etap dotyczy realizacji 

programu dla dzieci otyłych także z terenu naszej gminy. 

Pozostała działalność to przystąpienie do realizacji kluczowych inwestycji przyjętych w 

budżecie nr rok 2016. Trwają  obecnie przetargi na zadania inwestycyjne. 

   

Ad. pkt. 8 Sprawozdanie Przewodniczącego rady i Przewodniczących stałych komisji 

rady z działalności w okresie między sesjami. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie poinformował, że w okresie między sesjami 

m.in. brał udział w posiedzeniach merytorycznych komisji rady oprócz posiedzenia Komisji 

Budżetu oraz brał udział w przygotowaniu porządku obrad  materiałów na dzisiejszą sesję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie mówił, że na ostatnim posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Komisja złożyła wniosek o następującej treści:  

,,Komisja wnioskuje o włączenie do projektu budowy centrum szkolno- sportowego , 

budowy domu kultury wykorzystując wykonaną  wizualizację domu kultury ” . 

W związku z powyższym Przewodniczący niniejszy wniosek zgłosił do Komisji Uchwał i 

Wniosków powołanej na XVIII sesji rady, w tym celu aby miała możliwość wypowiedzenia 

się w tym temacie cała  rada. Wniosek ten zmienia przyjęty w roku ubiegłym wniosek dot. 

budowy domu kultury w starym miejscu. Przyjęliśmy budżet na 2016 rok gdzie na wykonanie 

dokumentacji są zabezpieczone środki finansowe w wysokości 180 tys. zł i aby nie opóźniać 

całej procedury proszę aby wypowiedziała się do tego wniosku cała rada. 

Przewodniczący poprosił przewodniczących stałych komisji rady o przedstawienie 

sprawozdań z działalności komisji w okresie miedzy sesjami. 

Radny Grzegorz Kozłowski Przewodniczący Komisji Oświaty i spraw Obywatelskich 

RM w Strykowie poinformował, że Komisja między sesjami odbyła jedno posiedzenie na 

którym ustaliła plan pracy na I półrocze 2016 r. i odczytał ustalony plan. 

Radna Anna Ślęzak Przewodnicząca Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego RM w 

Strykowie poinformowała, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym  opiniowała 

projekty uchwał na dzisiejszą sesję oraz ustaliła plan pracy na I półrocze 2016 r. 

Radny Sylwester Kacprzak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM w Strykowie 

poinformował, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym dotychczasowa 

Przewodnicząca komisji Marzena Skwarko złożyła rezygnację z pełnienia funkcji. 

Rezygnacja została przyjęta, Komisja dokonała wyboru nowego przewodniczącego Komisji i 

Wiceprzewodniczącego. Na posiedzeniu w dniu 13 stycznia b.r. komisja ustaliła plan pracy na 

i półrocze 2016 r. oraz złożyła wnioski do Burmistrza dot. bieżącego funkcjonowania. 

Radny Karol Lenart Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury RM w 

Strykowie poinformował, że Komisja na swoim posiedzeniu m-cu styczniu ustaliła plan 

pracy na I półrocze 2016 r. 

 

Ad. pkt. 9  Podjęcie uchwał: 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Stryków na 2016 rok, 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną opinię 

merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Pani Barbara Walak Skarbnik Gminy Stryków przedstawiła autopoprawkę dot. tytułu 

projektu uchwały w odniesieniu do projektu uchwały zaprezentowanej na posiedzeniu 

Komisji Budżetu w dniu 20 stycznia 2016 r.  

Pytań do uchwały nie było. 

Głosowanie nad przyjęciem autopoprawki:  

15   głosów za  

0 głosów przeciwnych  

głosów  wstrzymujących się  

 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały wraz z autopoprawką:  

15   głosów za  

0 głosów przeciwnych  

głosów  wstrzymujących się  

 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stryków na 

lata 2016-2023, 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną opinię 

merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  

14   głosów za  

0 głosów przeciwnych  

1 głos wstrzymujący  się  

 

c) zmieniającej uchwałę Nr XVII/128/2015 Rady Miejskiej w Strykowie z 

dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2016, 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną opinię 

merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  

15   głosów za  

0 głosów przeciwnych  

głosów  wstrzymujących się  

 

d) w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Stryków, 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną opinię 

merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  

14   głosów za  

0 głosów przeciwnych  

1 głos wstrzymujący  się  
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e) w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

międzygminnej komunikacji autobusowej linii nr 2 Aleksandrów Łódzki - 

Miasto Zgierz - Gmina Zgierz – Stryków 

 

Ze względu na to , że projekt uchwały został wprowadzony na poszerzenie porządku obrad 

XVIII sesji Przewodniczący rady poprosił o pełną prezentację projektu. 

Pani Grażyna Popczyńska Naczelnik Wydz. Inwestycji poinformowała, że Gmina 

Aleksandrów wypowiedziała dotychczas obowiązujące porozumienie w sprawie  komunikacji 

autobusowej. Gmina Stryków nie chcąc dopuścić do likwidacji  tej linii potrzebnej naszym 

mieszkańcom dlatego podejmuje  decyzję o utrzymaniu tej linii, a nawet rozszerzeniu jej w 

przyszłości o kursy przez Kiełminę  i Klęk drogą powiatową. 

Pani Grażyna Popczyńska szczegółowo przedstawiła projekt uchwały. 

Radny Łukasz Orłowski pytał dlaczego Gmina Aleksandrów zrezygnowała, czy to było za 

drogo? 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że argumentacja była taka, że 

w małym stopniu korzystali z tej komunikacji mieszkańcy Aleksandrowa. 

Radny Łukasz Orłowski pytał o ile więcej będzie nas to kosztowało? 

Pani Grażyna Popczyńska mówiła, że na terenie gminy Stryków ilość kursów pozostanie 

taka sama, 4 kursy będą do Aleksandrowa , 3 kursy do Zgierza , które będą kończyć się na ul. 

Parzęczewskiej. Będą niewielkie różnice minutowe w kursowaniu ze względu na rozszerzenie 

kursów przez m.  Klęk i Kiełminę i przejazd ul. Wodną. Zwiększenie w kosztach o 4.739,23 

zł netto miesięcznie po stronie Gminy Stryków. Zabezpieczenie środków finansowych w 

budżecie pozwala nam na pokrycie takich kosztów bez konieczności dokładania. 

O głos poprosił radny Powiatu Zgierskiego Pan Grzegorz Kuna i mówił, że w Radzie 

Powiatu Zgierskiego toczy się i toczyła dyskusja w ramach Komisji Rozwoju Gospodarczego 

Rady Powiatu Zgierskiego. Decyzja Aleksandrowa jest decyzją irracjonalną i nikt z radnych 

powiatu nie reprezentujący Aleksandrowa nie mógł jej zrozumieć. Dyskusja doszła do takiego 

momentu, gdzie padały różne uwagi i różne wnioski. Starostwo będzie prowadziło rozmowy z 

innymi gminami w celu przedłużenia tej linii do Ozorkowa czy Głowna. Temat ten nie będzie 

pozostawiony sam sobie – będzie rozwijany.  

Radny Bogdan Walczak pytał jakie jest stanowisko Burmistrza Strykowa? 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że to co się dzieje pod kątem 

rozwoju i powstawania nowych podmiotów, to kolejne miejsca pracy a co za tym idzie 

potrzebni kolejni ludzie do pracy w tych zakładach. Każda możliwość komunikacji w tej 

części powiatu jest kluczowa bo każde posadowienie zakładu nasuwa z góry pytanie 

inwestora   ,, panie Burmistrzu , a jak ludzie będą dojeżdżać do pracy? ”.Ta komunikacja, 

która funkcjonuje, czy ta darmowa czy ta inna cieszy się wśród mieszkańców 

zainteresowaniem. Mieszkańcy pracujący w zakładach składali wnioski i dlatego nasza 

decyzja aby przewoźnik zmienił trasę przez Klęk i Kiełminę.  

Radny Damian Drzewiecki pytał czy mamy dane ile osób korzysta z tej komunikacji? 

Pani Grażyna Popczyńska odpowiedziała, że nie mamy takich danych. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że wystąpimy do przewoźnika 

o udzielenie takich informacji ale będą to zapewne dane ogólne ile osób korzysta bez podziału 

na gminy. 

Przewodniczący rady Paweł Kasica mówił, że z jego obserwacji wynika, że autobusy są 

dociążone pasażerami , może nie wszystkie kursy ale większość z nich. 

Radny Bogdan Walczak mówił , że skoro to jest inicjatywa w kierunku mieszkańców naszej 

gminy to się zgadza, natomiast jeżeli robimy to dla dobra zakładów – jest przeciwny, bo jest 

różna opinia nt. pracy w tych zakładach naszych mieszkańców.  
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Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa mówił, że każdy może mieć własną opinię , 

natomiast to co się dzieje pod kątem rozwoju przemysłowego jak gdyby wymusza na nas, na 

samorządach  podejmowanie takich działań. Gmina Zgierz również partycypuje  w tych 

kosztach, miasto Zgierz czy Starostwo Powiatowe. W ramach przekwalifikowania 

pracowników wydajemy mnóstwo pieniędzy w ramach programów miękkich i chyba jest to 

lesze bo umożliwiamy ludziom podjęcie pracy. Jednym z argumentów jest to , że 

umożliwiamy ludziom dojazd do Agencji Restrukturyzacji do Aleksandrowa. 

Pani Ilona Nowak sołtys z Zelgoszczy mówiła, że nie tylko trzeba brać pod uwagę ludzi 

pracujących ale często korzystają mieszkańcy z tej komunikacji też dzieci z Kiełminy z Klęku 

dojeżdżające do szkoły. 

Radny Łukasz Orłowski pytał czy to są kursy o takich godzinach, że młodzież może 

dojechać do Zgierza do szkoły na 8 rano? Jestem za tym aby komunikacja funkcjonowała. 

Dobrze byłoby dostosować rozkład jazdy tej linii  właśnie w taki sposób aby młodzież mogła 

korzystać z tej komunikacji.   

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  

15   głosów za  

0 głosów przeciwnych  

głosów  wstrzymujących się  

Ad. pkt. 10 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Bogdan Walczak mówił o następujących sprawach: 

1) w związku z tą ostatnią podjętą uchwałą wnioskuję  aby wystąpić do biura pracy o 

informację ogólną o osobach poszukujących pracy w poszczególnych zawodach lub 

bez zawodu zgłoszonych w Urzędzie pracy, 

2) co do spowalniaczy na ul. Targowej- czy mam złożyć wniosek w tej sprawie, czy 

Urząd sam będzie to wykonywał? Na przyszłość mam uwagę: czy nie  lepiej inaczej 

formułować pisma do Starostwa w takich sprawach jak ta dot. założenia spowalniaczy 

aby nam nie odpowiadali, że wyrażają zgodę a wnioskodawca pokrywa koszty, 

3) był projekt uchwały w sprawie gazety gminnej i został zdjęty z porządku obrad sesji. 

Jakie były tego powody, czy został zdjęty tylko na skutek potrzeby dopracowania? 

Jeżeli chodzi o wiedzę społeczną w Gminie, taka gazeta przynosiłaby duże korzyści 

bo trafiałaby do dużej część mieszkańców , a tak jeżeli mieszkaniec chce się 

dowiedzieć czegoś to musi gazetę kupować. Jeżeli nadal będzie rozpatrywane 

wydawanie takiej gazety to może dobrze byłoby wejść w porozumienie z firmami z 

terenu gminy Stryków i zapytać czy nie chciałyby zamieszczać w tej gazecie ofert za 

jakąś odpłatnością. Czy w ogóle wycofujemy się czy są jakieś inne powody? 

4) gdzie jest informacja o bezpłatnej pomocy prawnej w naszej gminie ?Radny mówił, że 

próbował znaleźć taką informację w Internecie ale nie znalazł. 

5) w ubiegłym roku była prowadzona kontrola z Regionalnej Izby Obrachunkowej. Czy 

zakończyła się czy jeszcze nie? Jeżeli się zakończyła to chciałbym mieć taką wiedzę. 

6) sprawa ul. Warszawskiej 4a- trójkąta , który został zagrodzony przez właściciela 

siatką. Radny mówił, że rozmawiał z właścicielem tej posesji, który przekazał mu , że 

były rozmowy i dalej nic. Wg radnego jest to drobna sprawa jeśli chodzi o finanse a 

bardzo ważna dla mieszkańców i nie chciałby aby trwało to kolejne 5 lat. 

7) na ul. Zlotowej przy Biedronce jest duża pryzma ziemi a z tą ziemią jest coraz większa 

pryzma śmieci. Proszę wystąpić do właściciela gruntu o uporządkowanie tego miejsca. 

8) jest postępowanie w sprawie telefonii komórkowej na ul. Żytniej za boiskiem 

sportowym. Prosiłem Panią Sekretarz o odpowiedź w tej sprawie na dzisiejszej sesji. 
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9) proszę o informację ile posesji ma podpisane umowy z ZGKiM na odbiór nieczystości 

po wykonaniu inwestycji kanalizacyjnej w rejonie Swędowa. Jeżeli zadanie nie jest 

zakończone to wycofuję pytanie.  

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, odnośnie ul. Warszawskiej 4a, 

że prowadzone rozmowy z właścicielem są na dobrej drodze , niebawem może sprawa 

zostanie zakończona. 

Kontrola RIO odbyła się , jeszcze zalecenia nie dotarły. 

Gazeta – chcemy na podstawie informacji i wniosków , które spłynęły wypracować coś, co 

będzie raczej informatorem niż gazetą , która wyraża opinie. Nie będzie to ,,tuba ” burmistrza 

tylko suche dane informacyjne nad , którą to formą będziemy jeszcze dyskutować. 

,,Biedronka ”- wystąpimy do właściciela terenu o uporządkowanie terenu. 

Inwestycja kanalizacji w Swędowie nie jest jeszcze zakończona , jak będzie zakończona 

przedstawimy informację o ilości przyłączeń. 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa udzieliła odpowiedzi dot. telefonii 

komórkowej na ul. Żytniej i poinformowała, że inwestor w m-cu wrześniu zwrócił się z 

wnioskiem o wydanie decyzji środowiskowej w sprawie  instalacji masztu telefonii 

komórkowej na działce nr 142 przy ul. Żytniej w bezpośrednim sąsiedztwie boiska 

sportowego przy ul. Brzezińskiej. Obecnie wniosek został przekazany do RDOŚ w Łodzi i do 

Państwowej Inspekcji Sanitarnej w Zgierzu o wydanie opinii co do potrzeby przeprowadzenia 

oceny oddziaływania na środowisko i ewentualny zakres raportu. Czekamy na opinię tych 

instytucji. Przedmiotowa działka znajduje się w terenie przeznaczonym pod usługi o 

uciążliwości nie wykraczającej poza granice działki. W tym terenie jak i w całym planie 

zagospodarowania Strykowa i Gminy Stryków  obowiązuje zapis o zakazie lokalizacji 

inwestycji znacznie oddziaływujących na środowisko. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa uzupełnił swoją wypowiedź dot. RIO i 

mówił, że RIO w Łodzi uchyliła nam uchwały tzw. śmieciowe natomiast Naczelny Sąd 

Administracyjny przyznał nam rację i orzekł , że uchwały te mogą funkcjonować w obrocie 

prawnym. 

Pani Anna Sasin Sekretarz Gminy Stryków poinformowała, że informacja o bezpłatnej 

pomocy prawnej znajduje się na stronie Urzędu w  zakładce pn. Aktualności. Są też 

informacje w postaci plakatów. Informacją o dostępności tych usług oraz samą organizacją 

zajmuje się Powiat. 

Pomoc prawna funkcjonuje w budynku ośrodka zdrowia w Strykowie przy ul. Kościuszki 27 

w pok. nr 13 codziennie od  godz.13 do 16. 

Radny Dariusz Dziewulski mówił, że na jednej z sesji składał zapytanie o możliwości 

zwiększenia częstotliwości kursów linii  komunikacji miejskiej  na trasie Stryków – Łódź 

chociażby w godzinach rannych. Czy były prowadzone jakieś rozmowy w tej sprawie? 

Druga sprawa: skoro dogadaliśmy się co do spowalniaczy na ul. Targowej to biorąc pod 

uwagę ostatni wypadek na ul. Kościuszki, czy nie można by pomyśleć o takich 

spowalniaczach w okolicach Urzędu na ul. Kościuszki?  

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że rozmowy o zwiększenie 

częstotliwości kurów autobusu są prowadzone, ale na trasie do Łodzi występują nagminnie 

korki, a to też jest temat , z którym niebawem zwrócimy się do Ministra Infrastruktury żeby 

wypowiedział się w kwestii południowej obwodnicy Strykowa.  

Co zaś tyczy spowalniaczy na ul. Kościuszki proszę aby tym tematem zajęła się komisja , 

która wskazałaby na podstawie tych wszystkich wniosków , te miejsca gdzie ewentualnie 

trzeba by zainstalować spowalniacze. 

Radny Damian Drzewiecki pytał czy będą kontynuowane i ewentualnie kiedy prace przy 

wycince dębów na ul. Nowości w Bratoszewicach, ponieważ zostały ścięte trzy drzewa i 

prace zostały przerwane. 
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Radny podziękował za zrobienie zjazdu w Bratoszewicach z drogi nr 14 w ul. Kolejową 

jednak mieszkańcy zgłaszają uwagi , że zjazd należałoby poprawić ponieważ jest za wąski. 

Radny Andrzej Janeczko przypomniał, że wcześniej już pytał o linię autobusową Imielnik 

Stary – Stryków, ponieważ mieszkańcy Imielnika Starego mają trudności z dotarciem do 

Strykowa. Czy  coś wiadomo w tej sprawie? 

Pani Grażyna Popczyńska odpowiedziała, że została uruchomiona komunikacja gminna, 

która przejeżdża przez Ługi i Imielnik , Dobra Nowiny do Strykowa.  

Radny Andrzej Janeczko pytał czy są prowadzone jakieś rozmowy na temat skrzyżowania 

Dobra- Michałówek z drogą nr 14. Radny mówił, że prosił również o zainstalowanie lampy 

oświetleniowej na tym skrzyżowaniu od strony Dobrej. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że skrzyżowanie w Dobrej jest 

w ramach dużego projektu generalnej dyrekcji i dopóki nie zostanie zrealizowana autostrada 

A 1 i dokonana analiza związana z ruchem temat nie będzie realizowany, czyli nie wcześniej 

jak po kwietniu 2016 r. będzie można stwierdzić czy przebudowa trasy nr 14 Stryków – Łódź 

będzie realizowana. 

Radny Andrzej Janeczko mówił, że ludzie mówią skoro udało się wybudować rondo w 

Sosnowcu to czy nie możemy dać pieniędzy jako gmina na przebudowę tego skrzyżowania w 

Dobrej? 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że to skrzyżowanie z droga 

gminną wykonała w 100% firma na własny koszt bez udziału i zaangażowania środków 

finansowych gminy. 

Pani Grażyna Popczyńska odpowiedziała radnemu Drzewieckiemu na uwagi dot. 

wykonania zjazdu w Bratoszewicach i poinformowała, że zjazd został wykonany i 

uzgodniony z generalną dyrekcją  zgodnie z obowiązującymi przepisami na terenie należącym 

do generalnej dyrekcji wg ich warunków i ich uzgodnień. Na dzień dzisiejszy zmiana i 

poszerzenie tego skrzyżowania nie wchodzi w grę. Dobrze , że generalna dyrekcja wydała w 

ogóle zgodę na ten zjazd. 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa udzieliła odpowiedzi dot. wycinania 

drzew przy ul. Nowości w Bratoszewicach i poinformowała, że umowa z wykonawcą zawarta 

jest do 31 stycznia b.r.  

Radny Bogdan Walczak pytał czy koszty oświetlenia ulicznego przy rondzie , o którym 

mówił radny Janeczko i drogi dojazdowej  są pokrywane przez gminę? 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że koszty oświetlenia 

ponoszone są przez gminę. 

Radny Karol Lenart pytał czy coś jest robione w związku z jego wnioskiem o ograniczenie 

prędkości  do 50 km/h na drodze w Sosnowcu Pieńki? 

Pani Grażyna Popczyńska odpowiedziała radnemu Lenartowi, że nie ma odpowiedzi 

Starostwa. 

 

Ad. pkt. 11 Wolne wnioski i sprawy różne. 

 

Pan Stanisław Miller sołtys wsi Koźle zgłosił wniosek aby spowalniacze zainstalować na 

drodze w Koźlu przy szkole podstawowej. Pan sołtys mówił, że jest w tym miejscu znak 

ograniczenia prędkości do 30 km/h jednak kierowcy często nie respektują znaku. Tym 

bardziej jest to niebezpieczne , kiedy w zatoczce przy szkole zatrzymuje się autobus 

dowożący dzieci. 

Przewodniczący rady mówił, że odnośnie spowalniaczy na drogach dobrze byłoby, żeby tak 

jak proponował Pan Burmistrz  tematem tym zajęła się komisja. 

 

 



10 

 

Pan Witold Śliwkiewicz sołtys wsi Bratoszewice  poparł wypowiedź radnego 

Drzewieckiego odnośnie złego wykonania zjazdu w Bratoszewicach w ul. Kolejową. 

Mieszkańcy i użytkownicy są niezadowoleni bo nie mieszczą się tam samochody. 

Pan sołtys prosił aby przy okazji kiedy będzie robiona nakładka asfaltowa na ul. Nowości w 

Bratoszewicach wykonać zjazd z ul. Kolejowej w ul. Polną , gdzie asfalt jest popękany. 

Pan Damian Perek sołtys wsi Smolice pytał: 

czy jest odpowiedź Starostwa w sprawie drogi i budowy chodnika w Smolicach? 

jaki jest stan prawny strzelnicy w Smolicach? 

gdzie są wyznaczone punkty geodezyjne działki gminnej należącej do świetlicy w Smolicach? 

Pytanie związane jest z zamiarem grodzenia działki. 

Pan Sołtys zgłosił , że przy sklepie jest już popękany asfalt- należy go naprawić. 

Pani Grażyna Popczyńska odpowiedziała, że z odpowiedzi Starostwa wynika, że na dzień 

dzisiejszy nie przewiduje się budowy chodnika przy drodze w Smolicach. 

Odnośnie naprawy popękanego asfaltu zgłosimy do Powiatu aby ten wystąpił do wykonawcy 

robót o naprawę asfaltu. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że teren strzelnicy w planie 

zagospodarowania przestrzennego zapisany jest jako sport i usługi z dodatkiem zieleni. Jest to 

działka gminna. 

Pani Monika Banasiak sołtys wsi Nowostawy Górne mówiła, że do skrzynek pocztowych  

mieszkańców wsi Nowostawy G., którzy prowadzą działalność gospodarczą trafiają blankiety 

przekazów pocztowych z żądaniem wpłaty określonej kwoty. Dostarcza te przesyłki ktoś 

samochodem osobowym na zgierskich numerach rejestracyjnych. Pani sołtys pytała czy coś 

wiadomo o takich praktykach oraz żeby ewentualnie przestrzec mieszkańców  przed próbą 

wyłudzenia pieniędzy w ten sposób. 

Radny Łukasz Orłowski  pytał czy można wystąpić do generalnej dyrekcji i Starostwa w 

Zgierzu o uzasadnienie dlaczego w taki sposób został wykonany zjazd w Bratoszewicach? 

Radny Krzysztof Bandurowicz pytał dlaczego rada ma zajmować się dzisiaj wnioskiem z 

Komisji ?Do tej pory żadne wnioski z Komisji nie były przedmiotem debaty na sesji. 

Przewodniczący rady mówił, że udzieli odpowiedzi na pytanie radnego w pkt. 14 obrad. 

Radny Bogdan Walczak zgłosił prośbę o 5 minut przerwy w obradach rady. 

Przewodniczący rady ogłosił 5 minut przerwy w obradach. 

Po przerwie c.d. obrad. 

 

Ad. pkt. 12 Przyjęcie planów pracy stałych Komisji RM w Strykowie na I półrocze 2016 

r. 

Radny Sylwester Kacprzak zgłosił wniosek , że w planie pracy Komisji Rewizyjnej i 

Komisji Oświaty należy wykreślić w m-cu czerwcu  pkt. 4 Ustalenie planu pracy komisji na II 

półrocze 2016 r., który został podwójnie ujęty w planach tych komisji. 

 

Na XVIII sesji w dniu 28 stycznia 2016 roku Rada Miejska w Strykowie  w 

głosowaniu jawnym przyjęła  plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Strykowie na I 

półrocze 2016 roku. 
 

Głosowanie nad zatwierdzeniem planów: 15 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

0 głosów wstrzymujących się 

 

Ad. pkt. 13 Przyjęcie planu pracy RM w Strykowie na 2016 rok. 
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Radny Bogdan Walczak mówił ,że w m-cu lutym w planie pracy rady jest ujęta informacja z 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach. Radny pytał co nam to da? 

Pani Anna Sasin Sekretarz Gminy Stryków odpowiedziała, że jest to obowiązek 

ustawowy. 

Radny Bogdan Walczak mówił, że w takim razie prosi o rozszerzenie tej informacji o 

zarobki nauczycieli w poszczególnych grupach. 

Pani Anna Sasin Sekretarz Gminy Stryków odpowiedziała, że właśnie w taki sposób jest to 

przedstawiane . 

Na XVIII sesji w dniu 28 stycznia 2016 roku Rada Miejska w Strykowie  w 

głosowaniu jawnym przyjęła plan pracy Rady Miejskiej w Strykowie na 2016 rok. 
 

Głosowanie nad zatwierdzeniem planu: 15 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

0 głosów wstrzymujących się  

 

Ad. pkt. 14 Przyjęcie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący rady udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Krzysztofa Bandurowicza 

odnośnie rozpatrywania wniosku komisji przez radę i poinformował, że poprzedni wniosek 

wypracowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Komisji Oświaty dot. budowy 

domu kultury został też przekazany do rady i rada wypowiedziała się więc podobnie jest i w 

tym przypadku. Stąd dzisiejsza propozycja aby cała rada wiedziała. 

Przewodniczący  Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na XVIII sesji RM radny 

Dariusz Dziewulski odczytał  wniosek  przyjęty przez Komisję  ( zgłoszony przez 

przewodniczącego Rady Miasta i Gminy) o następującej treści: 

Komisja wnioskuje o włączenie do projektu budowy centrum szkolno- sportowego, 

budowy domu kultury wykorzystując wykonaną  wizualizację domu kultury. 

Głos zabrał radny Krzysztof Bandurowicz i mówił, że uważa , że w pewnych sprawach 

decyzje podejmujemy zbyt szybko i zbyt pochopnie. Na grudniowej sesji przyjęliśmy 

wniosek – choć nie jednogłośnie – o budowie centrum szkolno-sportowego na motocrossie . 

To są kluczowe inwestycje zarówno budowa domu kultury jak i centrum szkolno-sportowego,  

a nawet nie pojechaliśmy w teren, nie dokonaliśmy analizy celowości, opłacalności, nie 

oglądaliśmy innych miejsc. Dlatego przyjęty wniosek Komisji należy przeanalizować jeszcze 

raz. Nie jesteśmy przeciwni ci którzy głosowali za wnioskiem, ani budowie domu kultury ani 

budowie centrum szkolno-sportowego. Jesteśmy zwolennikami innych lokalizacji jak i 

dokładnego przeanalizowania. Nie zrobiono żadnej analizy lokalizacji tak jednej jak i drugiej. 

Jeżeli mamy przyjąć odpowiedzialność za te inwestycje i głosować zgodnie z własnym 

sumieniem i przekonaniem, że to jest słuszna lokalizacja, to przyzwoitość by nawet 

nakazywała żebyśmy pojechali w teren i rozważyli je.  Spierajmy się ale merytorycznie na 

argumenty. Mogę mieć pretensje do burmistrza , że nie doprowadził do konsultacji 

społecznych,  a była ku temu okazja podczas zebrań wiejskich. Nie jestem zwolennikiem 

referendum żeby cała gmina wypowiedziała się za tą lokalizacją  ale żebyśmy my uwzględnili 

wszystkie czynniki, wszystkie wnioski  i ten wypracowany na komisji. Będę przeciwny 

zarówno jednej jak i drugiej lokalizacji bo nie pojechaliśmy i nie wiemy jakie jest położenie. 

Nie chcę aby pozostali radni czy mieszkańcy odbierali, że jestem przeciwny na zasadzie ,,nie 

– bo nie ”. Równie dobrze mogę powiedzieć , że moi przeciwnicy mówią ,,tak- bo tak ” . 

Jestem przeciwny temu wnioskowi. Będę głosował przeciwko. 

Przewodniczący rady mówił, że słuchając wypowiedzi radnego Bandurowicza nie bardzo 

rozumie dlaczego na Komisji Oświaty głosował za wnioskiem o włączenie, a teraz mówi, że 
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jest przeciwny tej lokalizacji i tamtej. Wniosek  w grudniu był przyjęty na tamtą lokalizację. 

Na komisji pan zagłosował za przyłączeniem. Nie widzę ścisłości pana wypowiedzi. 

Radny Krzysztof Bandurowicz  mówił, że  za przyłączeniem i rozważeniem możliwości 

budowy centrum kulturalno-oświatowo – sportowego. 

Radny Bogdan Walczak mówił, że ma wiele wątpliwości , pytań być nie powinno bo jest 

konieczność budowy domu kultury tylko kwestia procedury. Po pierwsze zwracam uwagę do 

tytułu wniosku bo jak mam głosować, to nad tym jak powinno to się nazywać. Nie może być 

autorem wniosku Przewodniczący Rady Miasta i Gminy, proszę operować taką nazwą jak być 

powinno. Jeżeli chodzi o meritum to , panie Przewodniczący mogę zadać sobie pytanie i 

kolegom czy są potrzebne komisje rady? Na tej komisji była merytoryczna dyskusja co do 

wszystkich aspektów tej inwestycji. To, że padł taki wniosek na komisji, który został 

przegłosowany  aby włączyć to do projektu to nie znaczyło jeszcze , że tak być musi. Ale nie 

od razu , żeby pan stawiał taki wniosek sprzeciwu, że było przyjęte tak i tak być musi. 

Coraz głośniejsza robi się sytuacja tego postępowania, zachowania tego co się wiąże z 

demokracją. Jeżeli ma coś zostać wybudowane na potrzeby społeczeństwa naszej gminy i nie 

tylko to powinno zostać to rozpatrzone pod każdym względem, pod każdym kątem. I ciśnie 

się na usta fakt, że przyjmujemy coś wokół czego nie przyjęto żadnych norm postępowania w 

tej sprawie. 140 tys. zł wydajemy na coś , co w pewnej chwili może się okazać, że nie może  

to być zrealizowane bo jest wiele zastrzeżeń co do miejsca, szczególnie co do instytucji , 

które powinny wypowiedzieć się na ten temat. Mówię skrótowo bo nie chcę zanudzać. Po to 

żeby wydać te 140 tys. zł to firma, która to wykonywała powinna zwrócić się o opinię do 

niektórych firm, od których będzie to zależało czy można w tym miejscu budować a nie 

zrobiła tego. To pytam się – jaka to odpowiedzialność firmy za wykonanie ? Dobry 

informatyk robi taką wizualizację w odpowiednim programie w 5 minut i nie za takie 

pieniądze. Są pytania z terenu miasta: a czy przedyskutowaliście , czy rozmawialiście na ten 

temat i nie dziwię się im. Powinno to być rozpatrzone rzetelnie, a nie od razu wniosek 

przeciwny bo tak musi być , bo tak ktoś powiedział , ucinamy łeb, bo musi być tu, bo ktoś za 

tym depcze żeby jednak tu. Mówię to nie tylko radnym- wszystkim, że sprawy mieszkańców , 

sprawy publiczne są bardzo ważne, ale ekonomia też jest ważna i trzeba również patrzeć i na 

wydatki, żeby ludzie nie mieli do nas pretensji. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa mówił, że nie można takich bzdur 

opowiadać. Wizualizacja jest oparta na przepisach prawa. Wszystkie współczynniki, 

wszystko co jest zawarte w wizualizacji – nie mam na myśli rysunku i proszę tak do tego nie 

podchodzić. Wizualizacja może być powtórzeniem  projektu bo wszystko jest obliczone 

zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego. To radny nie wie , że jeżeli ktoś buduje 

dom, to nie pyta się wszystkich sąsiadów czy ma ten dom wybudować, tylko ma przepisy 

prawa i na ich podstawie buduje dom. Na etapie pozwolenia na budowę wszyscy, którzy mają 

coś do powiedzenia  mogą się wypowiedzieć a nie na podstawie zamiaru budowania 

rozpytywać sąsiadów czy mogę wybudować , czy im się to podoba bo w ten sposób żaden 

dom by nie powstał. 

Radny Łukasz Orłowski mówił, że w zasadzie nie wie jak zacząć bo to robi się czcza 

dyskusja i przepychanki. Radny zwrócił się do Burmistrza, czy do 2018 roku mamy 

wybudować szkołę na cito czy nowy dom kultury? Skupiamy się tylko na dom kultury, który 

na dobrą sprawę nie jest nam na tę chwilę aż tak bardzo konieczny. Proszę wytłumaczyć 

skoro spieramy się o te 15 milionów – mniej czy więcej milionów- na dom kultury, proszę to 

wytłumaczyć szkole podstawowej i gimnazjum w Bratoszewicach gdzie na jedną godzinę 

lekcyjną wf  chodzą po dwie , trzy klasy jednocześnie , Zespół Szkół Nr 1 w Strykowie gdzie 

sytuacja jest jeszcze gorsza , o tragicznej już wspomnę Szkole Podstawowej nr 1 gdzie byłem 

nauczycielem wf. Skupmy się na tym co potrzebujemy, zwróćmy się do mieszkańców bo to 

na dobrą sprawę im potrzeba. I myślę , że jak stawiamy na szali dom kultury a kompleks 
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sportowy to odpowiedzcie sobie sami co będzie bardziej potrzebne? Nie sala gimnastyczna, 

której projekt przedstawiła pani architekt na Ozorkowskiej i na ul. Warszawskiej , gdzie 

dyskusja na każdej komisji była o hali wielofunkcyjnej a pani architekt stwierdziła , że sala 

gimnastyczna , którą można przedzielić na pół żeby mogły ćwiczyć dwie klasy. A my 

mówiliśmy o kompleksie sportowym, gdzie ja widzę chociażby ze trzy boksy do squasha, salę 

do walk bo jest zainteresowanie , sala duża do fitness bo jest podobno bardzo konieczne, halę 

którą można podzielić na trzy sektory , z których jeden będzie zabezpieczony dla klubów 

sportowych reszta sektorów dla mieszkańców. Jeżeli nie widzicie takiej potrzeby to 

zakończmy tą dyskusje , historia oceni. Według mojej wiedzy i chęci i zapotrzebowania 

odłóżmy dom kultury, skupmy się na tym żeby wybrać optymalną lokalizację jeżeli chodzi o 

szkołę. Czy jest zasadność ciągłego przepychania się o dom kultury, czy nie warto odłożyć 

tego w czasie , skupić się na tym co poprawi warunki mieszkańców zarówno tym młodszym 

jak i starszym. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa mówił, że im dłużej będziemy dyskutować to 

moment wybudowania czegokolwiek będzie się oddalał. Jeżeli nie przystąpimy do budowy 

nowego centrum kultury to musimy natychmiast przystąpić do kapitalnego remontu tego 

całego obiektu. Była sala kinowa zaczyna się sypać. Kapitalny remont? Budowlańcy 

stwierdzili, że budynek, który był przyklejany poszczególnymi częściami w ogóle nadaje się 

do rozbiórki. Druga sprawa – przyjęliśmy program budowy sal gimnastycznych przy szkołach 

ale to nie jest moja wina , że nie możemy połączyć budynku szkoły nr 1 z salą bo nie zgadza 

się na to konserwator zabytków. Nie możemy dokonać termomodernizacji tego budynku bo 

nie zgadza się konserwator zabytków. W tym budynku docelowo ma nie być szkoły i 

przystąpmy w końcu do realizacji tych projektów bo gadamy już rok. Co tam będzie, jakie 

boiska , będziemy rozmawiać na etapie projektu. 

Badając opinię w ankiecie wg naszych mieszkańców gmina powinna zająć się budową 

obiektów kulturalnych , sportowych , rekreacyjnych. Udało się przy szkołach podstawowych 

zrealizować sale gimnastyczne. Czy one nie były potrzebne? 

Należy przystąpić do realizacji tych projektów z możliwością pozyskania środków 

zewnętrznych. Centrum kultury ma przecież poprawić jakość życia naszych mieszkańców. 

Radny Łukasz Orłowski mówił, że pamięta akcję zbierania tzw. ,, Szopenów ” od jednego 

dziecka w Szkole Podstawowej nr 1 na projekt nowej szkoły. Minęło 36 lat i nic.  

Radny pytał czy my jako gmina udźwigniemy ciężar tych dwóch inwestycji, jedna 15 

milionów , druga nie wiadomo ile. Jeżeli mamy odnieść się do tego to chcę debaty publicznej 

co mieszkańcy Strykowa chcieliby w pierwszej kolejności aby znalazło się w budowie  i co w 

takim kompleksie miałoby się znaleźć. A co dotyczy budowy nowego domu to czy bierze pan 

4 firmy i wybiera najtańszą ofertę czy stara się pan szerzej wystąpić do 40, tak żeby 

zoptymalizować koszty swojej inwestycji? 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa przypominał, jak zaczynała się dyskusja nt. 

budowy domu kultury i kiedy Pan Janeczko przyniósł materiały. Czy ktoś powiedział wtedy, 

że nie- to jest zbyt nowoczesne , za duży wymiar. Czy ktoś powiedział wtedy , że wybudujmy 

budynek jak urząd gminy i umieśćmy w nim dom kultury i to co mamy do tej pory. Przecież 

to są projekty indywidualne. Remont ośrodka kultury- renomowane biura projektowe 

powiedziały, że poniżej 170 tys. zł nie biorą się za to. Sam remont budynku obok. A wy 

chcecie żeby indywidualne projekty takiego centrum kultury kosztowały 20 tys. zł? 

Radny Łukasz Orłowski pytał czy mówimy o remoncie czy o projekcie koncepcyjnym bo to 

jest duża różnica. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że mówił już wcześniej o tym , 

że w związku z tym projekt techniczny będzie dużo tańszy i gwarantuje , że mniejsze obiekty 

tego typu w sumie w kwestii projektowej wyjdzie nas taniej niż podobne, które wam pokażę i 

były droższe. 
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Radny Bogdan Walczak mówił, że taka dyskusja powinna odbywać się na komisjach a nie 

na sesji. 

W roku 1997 był wykonany projekt przebudowy domu kultury tu gdzie obecnie jest sala 

ćwiczeń za 8 tys. zł , który jest w koszu. Na tamte czasy i na naszą kieszeń było to dużo. Była 

to koncepcja wykonania sali ślubów. Była również koncepcja wyremontowania sali kinowej o 

której pan mówi , że jest to takie zagrożenie, ale łopaty stoją tam cały czas. Była taka krytyka, 

że to nie jest miejsce na siedzibę jednostki robót i na łopaty tylko żeby coś z tym zrobić. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa mówił: każdy miał taką możliwość , również 

pan przez dwa lata… 

Radny Bogdan Walczak mówił, czy bierze pan pod uwagę , że w centrum Strykowa już jest 

za gęsto. Jak powstawały magazyny, czy ktoś nas pytał , że te magazyny są lokalizowane w 

dobrym miejscu? Były pytania co to za magazyn  ale odpowiadał pan , że to jest tajemnica 

handlowa i nie udzieli pan odpowiedzi. Powstawały, zagęszczenie się robiło, samochody 

niszczyły i dalej niszczą Stryków i chce pan tą politykę poszerzać budową tego centrum 

kultury tu w centrum. To , że w tej koncepcji wykazane jest 12 miejsc parkingowych to jest 

chore , paranoja. Niech mi pan pokaże dom kultury w Ozorkowie  w Zgierzu obojętnie gdzie 

ile jest potrzeba miejsc parkingowych na 300 miejsc w sali widowiskowej. Wracam do 

kosztów projektu- przecież wystarczył telefon na Politechnikę Łódzką czy byłaby chętna 

grupa studentów na wykonanie szkicu i miejsce wynaleźliby nawet do pracy magisterskiej. 

Koszt tego byłby tańszy, chcę uargumentować , że była inna droga, o której mówiliśmy. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa mówił, że gdyby nie te magazyny i podmioty 

gospodarcze to dziś tu nie dyskutowali byśmy o budowie domu kultury tylko dyskutowali 

byście gdzie zawieźć szlakę , na którą drogę żeby załatać dziury. Bo tak było w tej gminie. 

Radny Karol Lenart mówił, że jak przysłuchuje się dyskusji na temat budowy domu kultury 

to pyta :kto powiedział, że dom kultury musi być w Strykowie. Druga duża miejscowość to 

Bratoszewice. Dojeżdża się dziś do domu kultury w Niesułkowie można dojechać i do 

Bratoszewic. 

Radny Sylwester Kacprzak członek Komisji Uchwał i Wniosków na XVIII sesji zwrócił się 

z pytaniem do autora wniosku o doprecyzowanie znaczenia słów a mianowicie o 

sformułowanie, które mówi o włączeniu do projektu budowy centrum szkolno-sportowego 

budowy domu kultury wykorzystując wizualizację domu kultury jako działania gminy w tym 

kierunku czy jako do  samego przygotowania technicznego? 

Radny Bogdan Walczak mówił, że przygotowania technicznego… taki był zamysł komisji 

Radny Sylwester Kacprzak mówił, że mamy przygotowaną wizualizację domu kultury i 

przygotowane założenia projektowe , natomiast założeń centrum szkolno-sportowego nie 

mamy żadnych. 

Radny Bogdan Walczak mówił, że jest w szkicu , na motocrossie… 

Radny Sylwester Kacprzak mówił: chcę uzyskać od wnioskodawcy z komisji czy to będzie 

wspólne centrum szkolno-sportowe i dom kultury? Bo biorąc pod uwagę przyjęty wniosek , 

że centrum szkolno-sportowe będzie na motocrossie , dom kultury tutaj to czy będzie to 

realizowane jako jeden projekt i działanie gminy jako planowanie i rysowanie tego.  

Przewodniczący rady mówił, że wniosek Komisji przegłosowany przekazany do rady 

brzmiał o przyłączenie do wniosku przyjętego na sesji grudniowej czyli najprościej mówiąc o 

budowanie wszystkiego w jednym. 

Radny Andrzej Pożarlik zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji w tym temacie, 

ponieważ jego zdaniem   toczą się już wirtualne wręcz dywagacje m.in. o tym , że może by 

się ktoś zgłosił z politechniki , czy chcieliby pieniądze czy zrobili to darmo, w jakiej formie 

… 
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Decyzję podjęliśmy w tamtym roku , teraz jest wniosek żeby połączyć budowę domu kultury i 

centrum na motocrossie w jedno więc zagłosujmy czy chcemy tego połączenia czy nie i sobie 

dyskutujmy…  

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek formalny radnego Andrzeja Pożarlika 

Głosowanie nad wnioskiem : 10 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

0 głosów wstrzymujących się 

Sekretarz obrad podał informację do protokołu  , że 5 radnych nie brało udziału w 

głosowaniu. 

Przewodniczący rady zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Uchwał i 

Wniosków o odczytanie ponowne przyjętego przez Komisję wniosku celem poddania go pod 

głosowanie. 

Radny Dariusz Dziewulski Przewodniczący tej Komisji odczytał wniosek o treści: 

Komisja wnioskuje o włączenie do projektu budowy centrum szkolno- sportowego, 

budowy domu kultury wykorzystując wykonaną  wizualizację domu kultury. 

Na prośbę jednego członka rady wniosek został odczytany jeszcze raz. 

Radny Bogdan Walczak mówił, że zwraca się z wnioskiem formalnym. 

Ponieważ padło pytanie kolegi Kacprzaka, że ma głosować i nie wie za czym bo zamącił pan 

w głowach ludziom, zanim postawię wniosek formalny uzasadnię: mój wniosek postawiony 

na komisji oświaty o włączenie tego do projektu technicznego miał na celu uzyskanie 

kosztów ekonomicznych, dlatego że koszt budowy tego domu centrum tu na starym miejscu 

w mojej i nie tylko w mojej wiedzy uzyskanej ze źródła dosyć poważnego może wynieść w 

granicach ok. 50 milionów. Prawdopodobnie koszt tego domu kultury budowanego na 

motocrossie łącznie ze szkołą i halą widowiskowo-sportową byłby zbliżony do kosztu tej 

pojedynczej inwestycji. Po drugie sprawy społeczne, jeżeli byłoby to tam: dziecko wychodzi 

ze szkoły, ma przejście do hali sportowej korytarzem, do domu kultury –korytarzem, ma na 

miejscu bibliotekę.    

Przewodniczący rady zwrócił się do radnego Walczaka o postawienie wniosku formalnego 

tak jak zapowiadał. 

Radny Bogdan Walczak mówił, że w związku z tym , że przewodniczący rady wprowadza 

w błąd i robi zamieszanie w związku z budową domu kultury, stawia wniosek formalny aby 

ten wniosek, który był złożony przez Komisję wrócił z powrotem  na tą samą Komisję i 

uzgodniony, przeprowadzony ewentualnie wycofany na tej Komisji, z której wyszedł. 

 

 Głosowanie nad wnioskiem : 2 głosy za  

8 głosów przeciwnych  

3 głosy wstrzymujące się 

Sekretarz obrad podał informację do protokołu  , że 2 radnych nie brało udziału w 

głosowaniu. 

Radny Łukasz Orłowski złożył wniosek o 3 minuty przerwy w obradach. 

Przewodniczący ogłosił przerwę 3- minutową w obradach. 

Po przerwie c.d.  obrad. 

Przewodniczący rady zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji Uchwał i 

Wniosków o odczytanie ponowne przyjętego przez Komisję wniosku celem poddania go pod 

głosowanie. 

Radny Dariusz Dziewulski Przewodniczący Komisji U i W odczytał wniosek: 

Komisja wnioskuje o włączenie do projektu budowy centrum szkolno- sportowego, 

budowy domu kultury wykorzystując wykonaną  wizualizację domu kultury. 
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Głosowanie nad wnioskiem : 3 głosy za  

10  głosów przeciwnych  

2 głosy wstrzymujące się 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu  KU i W na XVIII  sesji : 

Głosowanie: 13 głosów za 

0 głosów przeciw 

2 głosy  wstrzymujące się 

 

  Głos zabrał radny Krzysztof Bandurowicz i zwracając się do Burmistrza mówił, że 

ma rację co do wywożenia szlaki ale jest to racja połowiczna bo gmina Stryków wtedy na 

miarę swoich możliwości też budowała drogi asfaltowe, wodociągi czy kanalizację. Niektóre 

inwestycje tak jak i za kadencji obecnego Burmistrza były chybione. Czas to pokazuje. Teraz 

jesteś Burmistrzem w przeszłości byłeś w opozycji tak jak teraz my jesteśmy. Wyobraź sobie, 

że teraz jesteś w opozycji i co innego otrzymujesz co uzgadnialiśmy na sesji, gdzie była 

mowa o konkursie , były sugestie rady , że powstanie komisja złożona m.in. z radnych, która 

będzie wybierała te projekty. Będąc w opozycji otrzymujesz informację nt. kosztów 

wizualizacji. Miała być zrobiona wizualizacja domu kultury w tym miejscu i dwie 

wizualizacje centrum kultury-oświaty i sportu czyli łączona trzy w jednym przy ul. 

Ozorkowskiej i na motocrossie. Ja nie byłem na prezentacji tej wizualizacji, byłem za granicą 

wówczas wiec jestem w pełni usprawiedliwiony z tej nieobecności. Dowiaduję się po 

powrocie, że przedstawiono pełną wizualizację domu kultury w tym miejscu natomiast tylko 

rzuty z góry w tych dwóch miejscach pozostałych. Informacja , że dom kultury można 

pobudować w tych miejscach jest oczywista .Ten  projekt wizualizacji domu kultury z  

przemienioną wizualizacją w tych miejscach można wybudować. Komisja zadała pytanie ile 

kosztowała wizualizacja , otrzymała odpowiedź , że 140 tys. zł. Na komisji otrzymujemy 

materiały, że wybrano jedną firmę, na zasadzie zapytania ofertowego z czterech firm z 

Krakowa i okolic 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa mówił, że nie chcieliśmy z Łodzi firm, te są 

zupełnie nieznane . 

Radny Krzysztof Bandurowicz mówił dalej, że być może przedłużamy te inwestycje o rok 

bo dyskutujemy  , ale nie robimy tego  na zasadzie sztuka dla sztuki tylko z troski o finanse, o 

celowość czy zasadność lokalizacji tych obiektów w tym miejscu .Przedstawiamy 

alternatywne ale większość rady nie uwzględnia tych uwag. Są nawet żarty żeby przenieść 

dom kultury poza Stryków, a my mówimy o domu kultury właśnie w Strykowie .To cofanie 

się i odnoszenie do przeszłości, że wtedy tylko drogi szlaką nawożono – nie – budżet gminy 

był wtedy inny i na to nas było stać. Teraz stać nas na dom kultury. Nie jestem fachowcem, 

nie robiłem wyliczeń czy stać nas w tak krótkim czasie na dwie inwestycje ? Twierdzę , że 

kwota 15 milionów na dom kultury jest kwotą zaniżoną bo taniej jest budować na czystym 

terenie, a tu dojdą koszty wycinki drzew, które podniosą koszty. Nie uwzględniliśmy 

wszystkich lokalizacji. Jestem temu przeciwny i mówię o tym głośno.  

Radny Łukasz Orłowski mówił, że czuje się młodym radnym , jest to jego druga kadencja i 

zwrócił się z prośbą do kolegów radnych o nie wracanie do tego jak kiedyś byli radnymi, do 

szlaki do animozji jakie radni mają między sobą. Dyskutujemy w 8 osób , reszta jakby trochę 

z boku. Przewodniczący osiedli i sołtysi nie mieli się okazji wypowiedzieć, a radny również 

ich głos chciałby poznać. Radny prosił wszystkich o wzajemny szacunek. To jest sesja Rady 

Miejskiej w Strykowie. Była merytoryczna dyskusja do pewnego momentu a późnej zaczęło 

się szarpanie. Adwersarze mają ileś tam racji. Pytanie : co sądzą mieszkańcy? Radny mówił, 

że jako wybrany przedstawiciel swojego okręgu osiedla Centrum zmierza do zorganizowania 

spotkania z mieszkańcami aby wypowiedzieli się ludzie , dla których te obiekty mają być 
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wybudowane bo nie jest w stanie za wszystkich , którzy na niego głosowali decydować jakie 

mają chęci jeżeli chodzi o te inwestycje. 

 

Ad. pkt. 15 Zamknięcie obrad. 

 

Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Strykowie, 

prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kasica o godz. 12.15 dokonał 

zamknięcia sesji mówiąc: ,, zamykam osiemnastą sesję Rady Miejskiej w Strykowie ˮ . 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: Z. Kubiak 

 

 

Przewodniczący                  

Rady Miejskiej w Strykowie                      

Paweł Kasica 

 

 


